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Innlandsstrategien 2024-2028(2035) - Høring 
 
 

Innlandsstrategien er Innlandets regionale planstrategi. Den skal peke retning inn i fremtiden, 
og er vårt felles prosjekt er å bygge Innlandet.  
Innlandsstrategien er Innlandets svar på nasjonale forventninger om hvordan vi skal møte 
fremtidens utfordringer og realisere våre muligheter. Her ser vi utfordringer og muligheter på 
tvers av kommunegrenser, forvaltningsnivåer og sektorer. 
 
Innlandsstrategien har fastsatt Innlandets visjon, eventyrlige muligheter. Det betyr et fylke 
med sterke røtter og store drømmer, med mål om å ha en ledende posisjon innen teknologi, 
industri, landbruk og reiseliv. 
Vi skal jobbe for å realisere eventyrlige muligheter i Innlandet gjennom: 

• Bærekraftig ressursforvaltning som gir utvikling og nye arbeidsplasser. 
• Levende lokalsamfunn med bærekraftige byer, tettsteder og bygder. 
• At aktører i fylket vårt får større nasjonal betydning og synlighet. 

Visjon og langsiktige utviklingsmål står fast og er de samme som i dagens Innlandsstrategi. 
 
Det er de fire innsatsområdene, innbyggere, inkludering, innovasjon og infrastruktur som er 
fornyet med bakgrunn i nasjonale rammer og forventninger og nytt kunnskapsgrunnlag. 
 
Vi legger nå forslag til Innlandsstrategien 2024-2028(2035 ut til høring/offentlig ettersyn. Vi 
inviterer alle, både innlandssamfunnets aktører og andre, til å ta del i dette viktige arbeidet. 
Vi ønsker tilbakemelding på både innretning og innhold. Høringsperioden er en sentral del av 
prosess- og medvirkningsarbeidet. Vi ser frem til dine innspill. 
 
Høringsfrist er satt til 01.07.2024.  
 
Høringswebinar. 
Vi legger til rette i høringsperioden med et webinar 30.05.2024 kl. 10.00-11.30. Dette 
arrangementet er åpent for alle som får oversendt planen på høring.  
Lenke til webinaret finner du her:  
 

Klikk her for å bli med i møtet  

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_ZWVjZTBjOTItMTYyYy00MTNmLTgxMjQtZmI0MWEzNjViMGE4%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%221b6bba49-6f35-4d82-9fca-4827d417cd3e%22%2c%22Oid%22%3a%22e10f0fc8-d896-453e-b5dc-3ab4226c8500%22%7d


 

  Side 2 av 2 

Om du ikke har mulighet for å delta på dette tidspunktet vil arrangementet bli tatt opp og lagt 
ut på vår hjemmeside www.innlandetfylke.no  
  
 
Høringsuttalelsene sendes til  
Høringsuttalelser kan sendes både digitalt og pr. post. 
 
post@innlandetfylke.no 
 
Innlandet fylkeskommune, Postboks 4404, 2325 Hamar 
 
 
 
Innlandsstrategiens dokumenter finner du her 
 

• Innlandsstrategien 2024-2028(2035) – høringsdokument  
• Innlandsstrategien 2024-2028(2035) – høringsdokument  

 
 
Kunnskapsgrunnlag: 

• Kunnskapsgrunnlag for Innlandsstrategien 2024-2028  
Kunnskapsgrunnlag for Innlandsstrategien 2024-2028 

• NOTAT: Innspill til arbeidet med ny Innlandsstrategi 2024-2028: NOTAT 
• Areal og naturregnskap for Innlandet  

Areal- og naturregnskap for Innlandet 
• De unges perspektivmelding  

De unges perspektivmelding 
 
Medvirkning: 

• Medvirkning fra fylkeskommunale råd 26.02.2024 (PDF-vedlegg til saken) 
• Medvirkning fra fylkestinget 20.02.2024 (PDF-vedlegg til saken) 
• Medvirkning fra interkommunale politiske råd perioden februar-april 2024 (PDF-

vedlegg til saken) 
• Medvirkning i arbeidet med nytt kunnskapsgrunnlag vår 2023  

• Rapport fra medvirkningskonferansene - vår 2023 
 
Saksbehandlingen finner du her 

- Saksfremlegg fra fylkesutvalget 07.05.2024. 
- Vedlegg. 
- Protokoll fra fylkesutvalget, 07.05.2024. 

 
 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Inger Stubsjøen 
 
 

 
 

Dette dokumentet er elektronisk godkjent og sendes uten signatur. 
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https://eur06.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Finnlandetfylke.no%2F_f%2Fp1%2Fia44b59fd-7e73-409c-b706-659413a76592%2Finnspill-til-arbeidet-med-ny-innlandsstrategi_05.pdf&data=05%7C02%7Cingstu%40innlandetfylke.no%7C5d6c0346c59b4dd2ada108dc216e46fe%7C1b6bba496f354d829fca4827d417cd3e%7C0%7C0%7C638422006974512356%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=cBqPNZ8dHL1GGTPYI06MmryKR46lf0yvSBsfodjRo%2Bs%3D&reserved=0
https://innlandetfylke.no/tjenester/plan-statistikk-og-folkehelse/statistikk-og-analyse/areal-og-naturregnskap/
https://innlandetfylke.no/_f/p1/i74cec8e6-f0c3-4b8b-8ca5-5464e1508ae5/de-unges-perspektivmelding.pdf
https://innlandetfylke.no/_f/p1/i2715f64b-4ccf-447d-92c8-11281406b6cc/j01-medvirkning-ny-innlandsstrategi.pdf
https://prod01.elementscloud.no/publikum/920717152/DmbMeeting/995
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Høringsuttalelse - Innlandsstrategien 2024-2028 

Rådmannens innstilling 
1. Gran kommunestyre støtter satsingsområdene og prioriteringene i 

Innlandsstrategien. 
2. I en tid med lav vekst og til dels nedgang i befolkningen er det viktig å 

arbeide systematisk med innbyggernes livssituasjon og med inkludering. 
Dette mener kommunestyret er godt ivaretatt i Innlandstrategien. 

3. Gran kommune vil også spesielt peke på at i et stort fylke som Innlandet er 
det svært viktig å arbeide med infrastruktur, og vi ser fram til arbeidet med 
en ny samferdselsstrategi for Innlandet. 

 

KORT FORTALT 
 

Innlandsstrategien er Innlandets regionale planstrategi. Den skal peke 
retning inn i framtida, og er et felles redskap for å møte utfordringer og 
realisere Innlandets muligheter. Strategien skal se på utfordringer på 
tvers av kommunegrenser, forvaltningsnivåer og sektorer. 
 

Innlandsstrategien har fastsatt Innlandets visjon: «Eventyrlige 
muligheter». Dette betyr at Innlandet er et fylke med sterke røtter og 
store drømmer, med mål om å ha en ledende posisjon innen teknologi, 
industri, landbruk og reiseliv. 
 

Innlandet fylkeskommune har sendt forslaget til Innlandsstrategi på 
høring, med opprinnelig frist 1. juli 2024. senere er fristen utsatt til 15. 
august og deretter til 20. september. 
 
 

 

 

 

Saksgang Møtedato 
Kommunestyret 2023 - 2027 19.09.2024 

Saksframlegg



 
 
 

Bakgrunn for saken 
Innlandet fylkeskommune sendte forslaget til Innlandsstrategi på høring ved 
oversendelse datert 8. mai 2024. Først ble høringsfristen satt til 1. juli 2024, men 
denne er senere utsatt til 15. august og deretter til 20. september. 

Innlandsstrategien framgår av høringsbrev datert 8. mai 2024 med link til selve 
strategien. Her finner en også linker til grunnlagsdokumenter som kan være 
interessante for saken. 

Faktaopplysninger 
Innlandstrategien er bygget opp med følgende fem hovedkapitler: 

1. Innlandet – eventyrlige muligheter 
2. Satsingsområder 
3. Strategiske valg for perioden 2024-2028 
4. Samarbeid, partnerskap og nettverk 
5. Planporteføljen 2024-2028 

Innlandsstrategien har fastsatt at Innlandets visjon skal være: «Eventyrlige 
muligheter». Dette innebærer at Innlandet skal være et fylke med sterke røtter og 
store drømmer, og som samtidig skal ha mål om å ha en ledende posisjon innen 
teknologi, industri, landbruk og reiseliv. 

I tidligere planarbeider har innlandet definert fire satsingsområder, som foreslås 
videreført i den nye Innlandsstrategien:  

o Innbyggerne i Innlandet 
o Inkludering i Innlandet 
o Innovasjon i Innlandet 
o Infrastruktur i Innlandet 

Disse fire områdene er utførlig beskrevet, og under hvert område er det 
konkludert med hvordan arbeidet med satsingsområdene skal følges opp. Noen 
temaer er det spesielt verdt å merke seg, også fordi dette kan være relevante 
ideer for kommunale planer, bl.a. her i Gran: 

• Under satsingsområde Innbyggerne i Innlandet har en både satt fokus på 
befolkningsutviklingen og viktige temaer som boliger og arbeidsmarked. 
Men en har også fokusert på viktige tilbud for befolkningen, som kultur- og 
naturopplevelser og helse og livskvalitet. 

• Inkludering har vært et viktig tema i Innlandet, og i forrige periode ble det 
laget en egen regional plan for det inkluderende Innlandet. Dette følges nå 
opp i den nye Innlandstrategien, og kobles på en god måte opp imot 
situasjonen for innbyggerne i fylket. 

• Satsingsområde Innovasjon tar opp temaer som utvikling av nye 
arbeidsplasser, internasjonalt arbeid, innovasjon og industrien i fylket. 



 
 

Universiteter og høgskoler tas opp som et eget tema, det gjør også jord- og 
skogressursene, kultur- og kreative næringer og reiselivet. 

• Infrastruktur er et bredt satsingsområde, som naturlig nok tar opp by- og 
regionsenterstrukturen, veg og bane, digital infrastruktur og kraftforsyning/ 
strømnett. Men under dette området er også forsvar og beredskap, natur- og 
artsmangfold og vassdrag/vannforvaltning omtalt. Det pekes på at hele 
denne infrastrukturen er spesielt viktig for et så stort fylke som Innlandet. 

I Innlandsstrategien kap. 3, Strategiske valg, står det at planprosessen ikke har 
avdekket behov for å lage nye regionale planer i denne planperioden. Men det er 
signalisert behov for å lage en ny samferdselsstrategi. Mobilitetsstrategien for 
perioden 2021-2030 og Handlingsprogram for fylkesveger forutsettes lagt til 
grunn for dette arbeidet. 

I kap. 4 om samarbeid, partnerskap og nettverk er det foretatt en gjennomgang 
av interkommunale politiske råd, regional samhandling, samhandling mellom 
regioner og internasjonalt samarbeid. 

Innlandstrategien avsluttes med kap 5, Planporteføljen 2024-28. Her omtales 
behovet for nye strategier og hvilke regionale planer som videreføres og rulleres/ 
revideres. 

 

Lover og forskrifter 

Plan- og bygningsloven 

Eksisterende planer 

Kommuneplanens samfunnsdel 

Gjeldende vedtak 

Ingen relevante vedtak 

Økonomi 

Ingen konkrete konsekvenser for kommunens økonomi 

Klima og miljø 

Ingen direkte konsekvenser 

Bemanning 

Ingen konkrete konsekvenser for kommunens bemanning 

 

Rådmannens vurdering og konklusjon 

Alternative vedtak 

Kommunestyret kan endre eller omtale andre temaer i vedtaket, eller eventuelt 
velge å ikke uttale seg om Innlandsstrategien. 



 
 
Vurdering 

Rådmannen mener at Innlandsstrategien peker på mange viktige utfordringer, 
og det er valgt ut spennende satsingsområder for utviklingen i Innlandet. 
Rådmannen vil spesielt peke på følgende punkter: 

• Innlandsstrategien er bygget opp med fokus på fire satsingsområder. 
Rådmannen mener at fokuset på innbyggerne, inkludering, innovasjon og 
infrastruktur gir spennende innfallsvinkler til samfunnsplanarbeidet.  

• Innlandet er inne i en periode med lav vekst og til dels nedgang i 
befolkningen i store deler av fylket. Etter rådmannens mening er det i 
denne situasjonen viktig å arbeide systematisk med innbyggernes 
livssituasjon og sette fokus på både kvaliteter og utfordringer i hverdagen. 
Det er også positivt at Innlandet har hatt så stort fokus på inkludering.  

• I et stort fylke som Innlandet er det spesielt viktig å arbeide godt med 
infrastruktur. Rådmannen støtter dette og ser fram til arbeidet med en ny 
samferdselsstrategi for Innlandet. 

• Innlandsstrategiens peker på at samarbeid, partnerskap og nettverk er 
grunnleggende for å få gode, tverrfaglige og forpliktende partnerskaps-
avtaler. Rådmannen støtter dette, og vil peke på at i den spesielle 
situasjonen som Gran kommune er i er dette spesielt viktig. 
 

Økonomi 
Ingen konkrete konsekvenser for kommunens økonomi 

Bemanning 
Ingen konkrete konsekvenser for kommunens bemanning 

Konklusjon 

Rådmannen vil peke på de momentene som er nevnt i dette saksframlegget, og 
anbefaler at kommunestyret fatter følgende vedtak: 

1. Gran kommunestyre støtter satsingsområdene og prioriteringene i 
Innlandsstrategien. 

2. I en tid med lav vekst og til dels nedgang i befolkningen er det viktig å 
arbeide systematisk med innbyggernes livssituasjon og med inkludering. 
Dette mener kommunestyret er godt ivaretatt i Innlandstrategien. 

3. Gran kommune vil også spesielt peke på at i et stort fylke som Innlandet er 
det svært viktig å arbeide med infrastruktur, og vi ser fram til arbeidet med 
en ny samferdselsstrategi for Innlandet. 

Vedlegg og øvrige dokumenter 

Vedlegg 

Innlandsstrategien 2024-2028, høringsbrev datert 8. mai 2024 – med link til 
selve Innlandsstrategien og en del viktige grunnlagsdokumenter 

 



 
 

Øvrige dokumenter 

 

 
 



Arendalsuka 2024 
Deltakere: Vibeke og Ingunn fra administrasjonen i Hadeland IPR 

Formål: Få kunnskap og innsikt i fagkunnskap og trender innen flere ulike områder vi arbeider 
med. Hente inspirasjon til fremtidige Hadelandskonferanser. 

Vedlagt er kort informasjon om de arrangementene vi deltok på 
(Korte.stikkordsmessige.oppsummeringer.med.hva.vi.fikk.med.oss) 
Kraft, nett og natur - kommuners rolle som arealmyndighet 

Interessant debatt om hvordan kommunen bør arbeide ift dette feltet.  Eksempler fra Drammen 
kommune, Sintef, Civita, AFK og Grue kommune 

Norges best styrte kommuner 

Storebrand i samarbeid med Agenda Kaupang. Sandefjord og Follo-kommunene ble vist frem 
som godt styrte kommuner. Godt foredrag fra Agenda kaupang som kan hentes inn i arbeid på 
Hadeland eventuelt.  

Gen-AI som lager blåturer, karaoke og alt du må vite om generativ AI – akkurat nå 

Try digital som viser ulike muligheter med KI. 

Eksempler på ai applikasjoner: 

- Tropic cloud 
- Google Gemini 
- Microsoft bing 
- OpenAI 
- Llama-Meta 
- Meta ai studio - enda kun i usa. Chat med en generativ bot som man introduserer. 

Blåkopi av gpt store. (Alle skal lage egne bot’er) 
- Apple intelligence - proofread, summariske, prioriter, tale til tekst, søke i telefonsamtaler 
- Search gpt  
- Motion brush fra runway - tegn på den delen av bildet som man ønsker skal bevege seg. 

Andre saker man kan sjekke ut som eksempler: Skoda mystery trip og Ferd sitt prosjekt Fluks. 

Hvordan temme KI? 

Overordnet paneldebatt med blant annet digitaliseringsminister, Nikolai Astrup, Inga Strumke, 
samt repr fra NTNU og UiA.  

Strumke er dyktig, hun burde delta på Hadelandskonferansen når tema er KI.  

Desentralisert utdanning – flere sykepleiere! 

Informasjon om sykepleierstudiet som akkurat starter blant annet her på Hadeland. Viste også 
eksempler fra samme type studie i nord. Høyskolen i Innlandet er en av få høyskoler som tilbyr 
dette. Veldig positive tilbakemeldinger fra det som er gjort i Nord-norge.  

Fra kraftkrise til kraftbalanse: Hvordan sikre Norges energi og industribehov 



Var dessverre fullt. Er streamet og kan sees her: 
https://vimeo.com/event/4489754/embed/5420c3e81d/interaction 

En mer urolig verden setter nye krav til hvordan land med en liten og åpen økonomi som Norge 
må navigere for å sikre vekst og verdiskaping. Selv om vi er en stor energinasjon, er vi nå i en 
situasjon hvor kraftbehovet øker og utsiktene til ny kraftutbygging ikke møter den økte 
etterspørselen. Det har konsekvenser for industri, verdiskaping, klimamål og eksportmål slik de 
største Industri- og kraftselskapene har satt søkelys på de to siste årene.  

Uforutsigbarhet, prisvekst og en mer presset kraftsituasjon gjør det mer utfordrende å gjøre 
lønnsomme investeringer. Selv om det investeres i kraft, ser vi at investeringene øker mer andre 
steder enn i Norge.  

Deltakere:  

- Terje Aasland, Energiminister, Arbeiderpartiet 
- Nikolai Astrup, Stortingsrepresentant, Høyre 
- Svein Tore Holsether, President & CEO, Yara 
- Eivind Kallevik, President & CEO, Norsk Hydro 
- Birgitte Vartdal, President & CEO, Statkraft 
- Geir Håøy, President & CEO, Kongsberg 
- Kjerstin Braaten, President & CEO, DNB 
- Kjetel Digre, CEO Aker Solutions, Aker 
- Jannik Lindbæk, Konserndirektør Kommunikasjon, Equinor 
- Sindre Heyerdahl, Kommentator, E24 

Attraktivt og levende bysentrum – hva skal til? 

Veldig fullt. Spennende prosjekt fra TØI: https://www.toi.no/citycentre/ Foredragsholderen, Aud 
Tennøy,  

https://www.toi.no/publikasjoner/helhetlig-planlegging-av-bylogistikk-hvem-eraktorene- 

og-hva-er-gevinstene 

Attraktive og bærekraftige bysentrum – hvordan kan det måles? 

Opinion: https://www.opinion.no/produkter - Attraktivitetsanalyse for norske byer 

Obos: Interessant å høre hvordan de jobber med tettstedsutvikling. Eksempler fra ulike steder, 
men spesielt Tønsberg.  

Sjekk ut eksempler: Kongsvinger popup gågate, My city my Brand og https://tonsberglivet.no 

Kan kommunenes matstrategi bidra til å øke andel lokal mat? 

Veldig interessant ift lokalmat-prosjekt her på Hadeland.  

Utgangspunkt: Regjeringen ønsker å mer enn doble omsetningen for lokalmat- og drikke innen 
2035 til 25 milliarder kroner. 

Sjekk ut: Fora i Agder (matprosjekt), Trøndelag mat manifest 

Informasjon om innkjøpsrutiner i kommuner, viktighet ift beredskap og bærekraft, språk i 
stillingsannonser, beredskap 

https://www.toi.no/citycentre/
https://www.toi.no/publikasjoner/helhetlig-planlegging-av-bylogistikk-hvem-eraktorene-
https://www.toi.no/publikasjoner/helhetlig-planlegging-av-bylogistikk-hvem-eraktorene-
https://www.opinion.no/produkter


Slogun: Spis lokalt, spis norsk og spis opp 

Oppdal kommune: Sjekk innkjøps-strategien deres. Tydelig på samarbeid med næringslivet. 
Hver høst innkjøpssamarbeid-konferanse med lokalt næringsliv. Direkteinnkjøp under 100.000,- 
bruker dette på de lokale produsentene. (Egg, ferskt kjøtt, mandelpoteter, bær /urter /grønnsaker 
sesong. Kjøper også regionalt). Kan sette krav om kort transport, man kan prioritere de lokale / 
regionale aktørene. Viktig å samle de som lager mat i kommunen, sammen med næringslivet.  

Rogaland fylkeskommune har utarbeidet egen matstrategi, se https://www.rogfk.no/vare-
tjenester/planlegging/gjeldende-planer-og-strategier/naringsutvikling/matstrategi-for-rogaland/ 

Info fra Arendalsuka om arrangementet: 

Hvordan kan de offentlige måltidene bidra til bedre folkehelse, klima, næringspolitikk og 
selvforsyning gjennom implementering av matstrategier? 

Hvordan kan kommunenes matstrategier bidra til en ny og mer moderne kurs for matsystemet 
vårt der folkehelse, klima, natur og næringspolitikk blir satt i sammenheng, og å satse mer på 
lokal matproduksjon for å styrke selvforsyningsgraden og matberedskapen fremover. 

Landbruks- og matdepartementet vil ferdigstille «Oppskrift for mer lokalmat- og drikke» i løpet av 
2024.  

Deltakere: 

- Kari Brunvatne Kleivset, Prosjektleder, Prosjekt Fôra Matregion Agder i Agder 
fylkeskommune, 90140470, kari.kleivset@agderfk.no 

- Even Tronstad Sagebakken, Statssekretær for fiskeri- og havministeren, Norsk 
arbeiderparti 

- Eli Strand, Moderator, Nynorsk pressekontor 
- Richard Sandnes, Rådgiver innkjøp, Oppdal kommune 
- Jens Christian Eide, Kantineleder, Agder fylkeskommune 
- Turid Windjusveen Olsen, Seniorrådgiver, Statsforvalteren Innlandet 
- Marte von Krogh, Leder, Matvalget 
- Nina Sundquist, Administrerende direktør, Stiftelsen Norsk mat 
- Elisabeth Morthen, Daglig leder, Gartnerhallen SA 
- Helene Hoggen, Leder for enhet for klima og miljø i Avdeling for offentlige anskaffelser, 

Direktoratet for forvaltning og økonomistyring 

Storbyregionen som drivkraft for attraktive bo- og arbeidsregioner 

Mye kjent stoff fra hvordan vi jobber med IPR, næringshage, samarbeid mellom kommunene.  

Utsagn: Viktigst er attraktivitet som bosted. Enda viktigere enn næringsutvikling. 

Sjekk ut: 

- foredraget som telemarksforskning holdt.  
- https://regionalanalyse.no 
- våragder 

Utsagn fra scenen: Den største kommunen må være diplomatisk og raus. Hver kommune bør ha 
definerte roller og være rause med hverandre på det. Viktig å finne god samarbeidskultur. Gjerne 
noe felles planverk. Felles politiske satsningsområder. Felles innspill til regjering, storting og 

tel:90140470
mailto:kari.kleivset@agderfk.no


fylkeskommunale saker. Tillit. Gode relasjoner. Respekt for hverandre. Finne møteplasser og 
rydde tid. Bli kjent og bli trygge på hverandre. Både politisk og Adm. Hvis vi har en felles 
utfordring så er det lettere å få til noe sammen. Ambisjon om å bli gode eiere - felles 
eierskapstrategi. 

Måltidets hus: Kjempesuksess, men falt sammen da ingen holdt i det… 

Lagde en selvangivelse for næringsliv fra kommunen: 

- hva er vi gode på 
- hva er være utfordringer 
- hva kan vi hjelpe til med 

Verdiskapingsstrategi for Trøndelag-regionen og Trondheims-regionen. En felles regionsplan fra 
fylket og kommunen lager kun handlingsplaner. Samarbeider om interkommunal arealplan. 
Brukte telemarksforskning som grunnlag for næringsplanen. Få med næringsforeninger. 

Slik bruker du kunstig intelligens: En praktisk innføring for kommunikatører, Corporate 
communications 

Mange råd til hvilke KI app’er vi bør benytte oss av for å jobbe mer effektivt. Eksempler på 
sammendrag av rapporter, oppsummering av mailtråder, lage utgangspunkt til en ppt, 
oppsummering av møter, tunge rapporter gjøres om til podcasts etc. Nyttig praktisk 
gjennomgang.  



 
 
 
 
 
 

Rapport fra Hadelandstinget 7.juni 2024 
 
 

 
 

 
 

 
 
Sted:  Lygnasæter hotell 
Tid:  7.juni kl 10-15.30 
 
Invitasjon var sendt ut til formannskapene i de tre formannskapene i Gran, Lunner og 
Jevnaker. I tillegg var relevante fylkes- og stortingspolitikere invitert, relevant 
administrasjon fra kommuner og fylkene og andre aktuelle i henhold til temaene. 
 
Se invitasjon her: Invitasjon 
 

https://img1.custompublish.com/getfile.php/5316127.3041.ulmnwwusjm7a77/2024%2BInvitasjon%2BHadelandstinget.pdf?return=regionhadeland.no
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Program: 
 
1030–1040  Velkommen ved Harald inkl navneopprop.  
1040-1055  Status rundt videregående opplæring i vår region samt regionalt 

kompetanseforum v/ Ingunn  
1055-1120  Kort status fra (10 min på hver):  

• Hadeland videregående skole v/ Elisabeth Kjørven Raastad, rektor HVS  
• Karriere Innlandet, v/ John Kristiansen, Karriere Innlandet  

1120-1150  Skolestruktursaken i Innlandet fylkeskommune ved Leder for hovedutvalg 
kompetanse Joakim Ekseth  

1150-1220  Fokus på kompetanse hos Akershus fylkeskommune v/ fylkesråd for finans Tom 
Staahle  

1220-1230  Eventuelle spml til fylkene fra salen  
1230–1315  Lunsj   
1315–1400  Gruppearbeid kompetanse. Ingunn og Vibeke informerer  

Del 1: individuelt på padlet (10 min)  
Del 2: grupper (35 min)  

1400 - 1410  Status / Informasjon om samarbeidet på Hadeland v / Harald  
1410 - 1420  Status, hva har Hadeland IPR gjort hittil i år og planer for resten av 2024? Kort 

halvårs oppsummering v/ Ingunn  
1420 - 1430  Informasjon om arbeidet siden forrige Hadelandsting som er gjort som grunnlag 

for videre samarbeid på Hadeland v/ Vibeke 
1430 - 1515  Gruppeoppgaver - Videreutvikling av samarbeid på Hadeland  

Del 1: individuelt på padlet (10 min)  
Del 2: grupper 35 min)  

1515 - 1530  Oppsummering og avslutning v / Harald 
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Deltakere: 

Formannskap + representanter i Hadeland IPR 
Lunner Gran Jevnaker 
Harald Tyrdal 
Margareth Frøisli 
Hanne Gabrielsen (vara for 
Vibeke Buraas Dyrnes) 
Svein Krakk 
Ulf Rogneby  
Mari Lehne Lier 
Line Solvang  
Karina Ødegård (vara i IPR 
for Line Jorung, vara for Ulf 
Rogneby i Hadelandstinget) 

Gunn Elisabeth Alm 
Thoresen 
Lars Erik Flatø 
Tor Brekke Skjøtskift 
Morten Hagen 
Pernille Charlotte Bestul 
Knutstadmarka Alm  
Lasse Henri Juliussen 
Hilde Kristin Smerud 
Kari Marie Engnæs 
Gunn Seigerud 

Per Gunnar Nygård (vara 
for Morten Lafton 
Liv Marit Lien Glemmestad 
(vara for Ragnhild S. Dypvik 
Norstrøm) 
Kjetil Bredesen 
Bård Brørby 
Rachel Therese Falk 
Trondsen 
Torbjørn Zareus Bergen 
(vara for Maria Therese 
Andresen- Aldersjøen) 
 

 

Politikere i Hadeland IPR utover kommunenes representanter 
Innlandet Fylkeskommune - fylkesting Akershus Fylkeskommune 

Arne Enger 
 

Fylkesting:  
• Nils Erik Mossing 
• Lars Birger Salvesen 

Fylkesråd Tom Staahle 
 

 

Andre politikere 
Stortinget Innlandet fylkesting Ungdomsrådene på Hadeland 
Rigmor Aaserud Joakim Ekseth, Leder 

hovedutvalg for kompetanse  
Randi Eek Thorsen 
Pål Arne Oulie 

Sindre Lindstadhagen 
Bjerkås (leder Lunner) 
Emilie Aldersjøen (leder 
Jevnaker) 
Ellen Gisleberg (nestleder 
Gran – fra kl 13) 

 

Administrativt fra fylkene 

Innlandet Fylkeskommune Akershus Fylkeskommune 

Jon Halvor Midtmageli, Seksjonssjef 

 

Espen Gran, Seniorrådgiver 
Christer Weisæth, Rådssekretær for Tom 
Staahle 
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Administrativt fra kommunene 

Lunner Gran Jevnaker 
Dag Flacké, kommunedirektør 
Erica Dawn Sanger-Elnaes, 
Kommunalsjef Strategi og 
utvikling 
Janita Hofseth,  
HR og organisasjonsleder 
Eivinn Fjellhammer,  
Kommunalsjef Areal og 
samfunn 
Marit Kleppe Egge, 
Kommunikasjonsrådgiver 

Torbjørn Hansen, 
rådmann 
Heidi Lervåg,  
HR-sjef  
Kine Vik Edvardsen, 
Kommunikasjonssjef 
Øyvind Sørlie, Rådgiver 
 

Gry Brørby Munkerud, 
kommunalsjef  
Anette Juul Pedersen, 
Kommunalsjef Oppvekst og 
kultur 
Siv Storløkken, 
Kommunikasjonsrådgiver 
 

 

Andre:  
Hadelandshagen, Dagfinn Edvardsen, Daglig leder 

Karriere Innlandet, John Kristiansen, leder 

Hadeland videregående skole, Elisabeth Raastad Kjørven, Rektor 
Hadeland IPR: 
Ingunn Granaasen, daglig leder 
Vibeke Buraas Dyrnes, rådgiver 
PRESSE: Sissel Skjervum Bjerkhagen, avisen Hadeland 

 

På regionhadeland.no finner man dokumenter og presentasjoner fra møtet. 
 

 
 

https://regionhadeland.no/moeter-og-dokumenter.606728.no.html
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Del 1: Kompetanse 
 
 
Ingunn Granaasen innledet litt om status rundt videregående opplæring i vår region og 
om Regionalt kompetanseforum: 
Presentasjon i møtet 
 
Deretter hadde rektor Elisabeth Raastad Kjørven litt info om Hadeland videregående skole 
og John Kristiansen fortalte kort om Karriere Innlandet. 
 

 
 
 
Leder for hovedutvalg kompetanse Joakim Ekseth fortalte om skole- og tilbudsstruktur i 
Innlandet fylkeskommune.  
 
Til slutt var det tema kompetanse hos Akershus fylkeskommune ved Fylkesråd Tom 
Staahle.  
 
Det var deretter mange som benyttet seg av muligheten til å stille spørsmål til fylkene. 

https://img1.custompublish.com/getfile.php/5322052.3041.tipuqqtslnjswi/20240607_presentasjon%2BHadelandstinget_hadeland%2BIPR.pdf?return=regionhadeland.no
https://img1.custompublish.com/getfile.php/5317676.3041.nautijjzkqstzt/juni%2B2024_Hadeland%2Bvidereg%C3%A5ende%2Bskole.pdf?return=regionhadeland.no
https://img1.custompublish.com/getfile.php/5317676.3041.nautijjzkqstzt/juni%2B2024_Hadeland%2Bvidereg%C3%A5ende%2Bskole.pdf?return=regionhadeland.no
https://img1.custompublish.com/getfile.php/5317674.3041.wlqsbawwwilqik/Presentasjon%2BHadeland%2BIPR%2B7%2Bjuni%2B2024_AFK.pdf?return=regionhadeland.no
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Avisen Hadeland skrev i etterkant av møtet om diskusjonene rundt videregående 
opplæring: Nyheter, Hadeland | Sindre (16): – Vil Akershus ta ansvar? 

 
 
 
Til slutt i denne delen var det workshop med tema kompetanse. Deltakerne fikk først 
svare individuelt på følgende spørsmål via Padlet: 

• Hva er viktig for Hadeland som region innen tema kompetanse? 
• Hvilke saker / temaer må vi jobbe for opp mot fylkene og andre instanser 

(innen kompetanse)? 
 

https://www.hadeland.no/sindre-16-vil-akershus-ta-ansvar/s/5-21-1243768
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Svar fra Padlet: 

 
 
 
Deretter var det gruppearbeid, hvor gruppene svarte på følgende problemstillinger. Kort 
sammendrag av gruppenes svar står under hvert spørsmål i kursiv1: 
 

1. Samarbeidsavtalene for videregående opplæring mellom Innlandet og 
Akershus fylkeskommuner samt Buskerud og Akershus fylkeskommuner (for 
Jevnaker-elevene) er viktige for Hadeland. Har dere innspill / forbedringer 
dere mener bør tas med i disse avtalene?  
 

Samarbeidsavtalene for videregående opplæring mellom Innlandet, Akershus og Buskerud fylkeskommuner har 
stor betydning for Hadeland. Disse avtalene må sikre en smidig overgang når Hadeland Videregående Skole 
(HVS) går fra Innlandet til Akershus. I denne overgangsfasen er det avgjørende at tilbudet ved HVS, inkludert 
linjetilbud, bevares i størst mulig grad. 

 
Det er spesielt viktig at Gran, Lunner og Jevnaker inngår i samme inntaksområde som Romerike, og at det tas 
hensyn til dette allerede nå. Videre bør det arbeidet som Karrieresenteret på Hadeland utfører i dag, også 
ivaretas gjennom disse avtalene. 

 
En annen viktig faktor er å sikre at alternative veier for å fullføre videregående opplæring blir en integrert del 
av tilbudet. Oppfølgingstjenesten på Hadeland bør ha ansvaret for elever fra samarbeidskommunene som 
faller ut av skolen, og det må legges til rette for skoleskyss for disse elevene. Det er også behov for å klargjøre 
ansvarsområdene i avtalene for å sikre en helhetlig oppfølging av elevene fra start til slutt, inkludert 
midlertidige løsninger i overgangsperioden. 

 
For å utvide omfanget av samarbeidsavtalen bør flere elever fra omliggende kommuner, som for eksempel 
Nittedal, inkluderes. Oppfølging av elever med spesielle behov må sikres, og voksenopplæring og 
lærekandidatordningen må tilrettelegges slik at bedrifter på Hadeland kan ta imot lærekandidater fra hele 
regionen. Felles fagbrevutdeling for elever fra samme klasse, uavhengig av fylkesgrenser, er også en viktig sak 
for å bevare en enhetlig avslutning på opplæringen. 

 
1 Det er brukt KI for å sammenfatte svarene fra gruppene 
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2. Hadeland opplever også elevtallsnedgang og har en oppfyllingsgrad på 
81,8% i dag. Ifølge Innlandet fylke sine framskrivninger vil skolen ha en 
oppfyllingsgrad på 65,5% i 2038.  

• Hvordan bør man håndtere denne situasjonen? (hvilke linjer bør 
prioriteres / ikke prioriteres, kan elevgrunnlaget økes, andre tiltak?) 

 
For å møte denne utfordringen må skolen tilby et bredt spekter av linjer som tiltrekker seg elever, spesielt de 
som er usikre på sitt valg eller har lav motivasjon. Kreative fag som media og musikk kan være viktige for å 
opprettholde elevgrunnlaget. Det kan også være verdifullt å utvide tilbudet med nye linjer, som naturbruk, 
miljø og gartnerfag. 
 
Hadeland Videregående Skole bør vurdere å spesialisere seg på enkelte fagområder for å bli en foretrukket 
skole, fremfor å tilby litt av alt. Det kan også være mulig å kombinere yrkesfag med idrettsfag eller tilby 
alternative opplæringsmodeller, som en kombinasjon av ungdomsskole og videregående skole. 
Karrieresenteret kan utvides for å styrke veiledningen av elevene. 
 
Skolen bør også utforske om elever fra Nittedal kan søke seg til HVS, og arbeide for å sikre et tilstrekkelig bredt 
tilbud som tiltrekker seg lokale elever. Dette inkluderer å forbedre kollektivtilbudet og sikre fleksibel 
skoleskyss. Tilflytting til Hadeland bør stimuleres gjennom boligutvikling og næringslivsutvikling. Erfaringen 
fra Lunner etter fylkesbyttet viser at slike tiltak kan gi positive effekter på tilflyttingen. 
 
Det er viktig at skolens tilbud appellerer til elever som ikke ønsker rene studiespesialiserende linjer, og at 
linjene som tilbys har høy gjennomføringsgrad. Digital undervisning kan også være en viktig faktor for å 
tiltrekke seg flere elever. 

 
3. Oppleves fordelingen mellom studieforberedende og yrkesfag 

hensiktsmessig for å tilfredsstille fremtidige behov i arbeidslivet?   
• Hvordan sikre bredden innen studieforberedende opplæring, 

med hensyn til kreative utdanningsprogram? 
 
Fordelingen mellom studieforberedende og yrkesfag på Hadeland må tilpasses både elevenes ønsker og 
samfunnets behov. Det er viktig å opprettholde yrkesfagene, da det er stor etterspørsel etter slike ferdigheter i 
lokalsamfunnet, spesielt innen helsefag og byggfag. Samtidig er studiespesialisering avgjørende for å bedre 
utdanningsnivået lokalt og gi ungdommene et attraktivt tilbud. Dette hindrer at elevene må søke slike tilbud 
utenfor regionen. 
 
Et bredt tilbud av kreative utdanningsprogrammer, som medier, musikk og dans, kan være med på å skape 
ringvirkninger i lokalsamfunnet og gi elever flere valgmuligheter. Kombinasjonsklasser kan også vurderes for å 
sikre fleksibilitet i opplæringen. 
 
Skolen må kontinuerlig undersøke behovene i næringslivet for å sikre at utdanningstilbudet er relevant for 
fremtidens arbeidsmarked. Å tilby nok lærlingplasser og beholde nyutdannede i regionen er viktig for å møte 
fremtidens kompetansebehov. Rådgivningstjenesten må også være robust nok til å hjelpe elevene med å ta 
gode valg som ikke påvirkes av ytre faktorer som foreldre og venner. 
 
Mangfoldet i tilbudet er viktig, og det må opprettholdes en god balanse mellom studieforberedende og 
yrkesfag. Kanskje bør tilbudet innen helsefag utvides, gjerne med mer desentraliserte opplæringsmodeller for å 
møte lokale behov. 
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En del av svarene som ble gitt av gruppene om kompetanse på Hadelandstinget bakes inn 
i høringsuttalelse til Innlandet Fylkeskommune om videregående skolestruktur. 
 
 
 

Del 2: Regionalt samarbeid på Hadeland  
 
Etter lunsj hadde vi tema «regionalt samarbeid på Hadeland». I forkant av møtet 
var det sendt ut noen dokumenter som sier litt om hvordan det er jobbet med 
dette den siste tiden.  

• Arbeid med samarbeid på Hadeland 
• Halvårsoppsummering Hadeland IPR 

 
Leder i Hadeland IPR Harald Tyrdal fortalte kort om status i det regionale 
samarbeidet på Hadeland.  
Deretter hadde daglig leder Ingunn Granaasen en presentasjon om hva har 
Hadeland IPR gjort hittil i år og planer for resten av 2024.  
 
Vibeke Buraas Dyrnes fortalte videre om arbeidet med regionalt samarbeid siden 
forrige Hadelandsting, som et bakteppe for å snakke mer om det i gruppearbeidet.  
 
 

 
 

https://img1.custompublish.com/getfile.php/5316362.3041.7b7a77utqwkttk/20240607_arbeid%2Bhittil%2Bmed%2Bsamarbeid%2Bp%C3%A5%2BHadeland.pdf?return=regionhadeland.no
https://img1.custompublish.com/getfile.php/5316128.3041.stnttppjmjltim/2024_halv%C3%A5rsoppsummering_Hadeland%2BIPR.pdf?return=regionhadeland.no
https://img1.custompublish.com/getfile.php/5322052.3041.tipuqqtslnjswi/20240607_presentasjon%2BHadelandstinget_hadeland%2BIPR.pdf?return=regionhadeland.no
https://img1.custompublish.com/getfile.php/5322052.3041.tipuqqtslnjswi/20240607_presentasjon%2BHadelandstinget_hadeland%2BIPR.pdf?return=regionhadeland.no
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Deretter inviterte vi deltakerne til å svare kort individuelt via Padlet på følgende 
problemstillinger: 
 
«Hadeland sett fra din side»  
- Hva er de tre viktigste verdiene / egenskapene vi har sammen på Hadeland? 
- Hvilke tre største utfordringer har vi på Hadeland? 
- Av alle områder Hadeland kan samarbeide om regionalt – hvilke tre temaer / områder 
mener du bør prioriteres?  
 

 
 
Så hadde vi gruppearbeid hvor gruppene svarte på følgende problemstillinger: 
 

• Hvilke prioriterte arbeidsoppgaver mener din gruppe det er viktigst at man 
samarbeider om i det politiske rådet? 

• Hvilke kommunale nettverk bør etableres mellom kommunene for å sikre en god 
utvikling for regionen Hadeland? 

 
Her er korte sammenfatninger av gruppenes svar2: 
 
**De tre største utfordringene på Hadeland:** 
1. **Samferdsel**: Behov for bedre kollektivtransport, spesielt i forbindelse med utbygging av Ring 4 og 
forbindelser til Stor-Oslo Nord. Samferdsel er også en forutsetning for å styrke Hadeland videregående skole. 

 
2 Det er brukt KI for å sammenfatte stikkord og innspill fra alle gruppene 
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2. **Elevtallsnedgang**: Utdanningstilbudet på Hadeland vgs er truet av synkende elevtall. Dette påvirker både 
skolenes fremtid og behovet for å sikre bredt og relevant tilbud til elevene. 
3. **Næringsutvikling**: Det er behov for å utvikle næringslivet i regionen, spesielt innen energi, kraft, og 
reiseliv. Kompetent arbeidskraft er avgjørende for å styrke det lokale næringslivet. 
 
**Tre prioriterte samarbeidsområder for regionalt samarbeid:** 
1. **Samferdsel**: Videreutvikling av kollektivtransport og veiinfrastruktur er essensielt for å styrke regionen. 
Det gjelder spesielt prosjekter som Ring 4 og forbindelser til Stor-Oslo. 
2. **Utdanning og kompetanse**: Sikre et godt utdanningstilbud og opprettholde samarbeid med fylkene for å 
ivareta elevenes beste utdanningsløp, samt fokus på å redusere frafall. 
3. **Næringsutvikling**: Samarbeid om næringsutvikling med fokus på kraft, energi og reiseliv for å fremme 
vekst og øke attraktiviteten til Hadeland som arbeidsregion. 
 
**Prioriterte arbeidsoppgaver for det politiske rådet:** 
1. **Samordnet regional utvikling**: Arbeide for en felles «utenrikspolitikk» overfor fylker og stat, med fokus på 
viktige områder som kompetanse, samferdsel, og næringsutvikling. 
2.  **Stedsutvikling og markedsføring**: Bidra til å øke regionens attraktivitet gjennom koordinert innsats for 
stedsutvikling, omdømmebygging, og markedsføring. 
 
**Kommunale nettverk som bør etableres:** 
1. **Reiseliv og merkevarebygging**: Etablere nettverk som styrker Hadeland som en destinasjon for turisme og 
lokal opplevelsesøkonomi. 
2.  **Felles formannskapsmøter**: Hyppigere møter mellom kommunenes formannskap for å behandle 
regionale saker og sikre god koordinering. 
 
 **Øvrige temaer som ble nevnt:** 
- **Klimautfordringer og beredskap**: Det er behov for regionalt samarbeid om klimatiltak og beredskap. 
- **Ung Hadeland**: Vektlegging av ungdommens rolle i regionalt samarbeid, blant annet ved å inkludere 
ungdomsrådet i politiske diskusjoner. 
- **Vind- og solkraft**: Fremveksten av vind- og solkraft er viktige temaer i den kommunale 
beslutningsprosessen, og krever regional koordinering. 
- **Demografi og utenforskap**: Økt fokus på demografiske utfordringer og hvordan regionen kan forebygge 
utenforskap, særlig blant ungdom. 
-  **Helse og omsorg**: Prioritere samarbeid om helseutfordringer, spesielt med tanke på demografiske 
endringer, og tilrettelegging for bedre omsorgstjenester. 
-  **Barnevern og rusomsorg**: Styrke felles nettverk innen barnevern og rusomsorg for å sikre større 
fagmiljøer og bedre tjenester. 
 
 
 
 

 

Administrasjonen tar med seg alle innspill, både via padlet og fra gruppeoppgavene inn i 
sitt videre arbeid innen både kompetanse og videre samarbeid på Hadeland.  
 
 

 
Dagen ble avsluttet med felles middag hos Hemlaga på Nes og sosialt samvær på 
Operafest. 
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 Hadeland nært og naturlig interkommunalt politisk råd – regionhadeland.no 



Protokoll styresamling med styremøte 
 

 
 

Møte tid:      Fredag 31 mai 2024, 09.00-12.00 (Avsluttet med lunsj kl 12.00) 

Møtested:     Quality Hotell Strand Gjøvik 

Innkalt:       Stine Røen, Ove Gjesdal, Arild Lande (på Teams), Lina-Maria Linge, Torunn Aass Taralrud, Tove 

Guldbrandsen, Ole Volden Sandersen, Maria Sandvik, Sven Inge Sunde, Per Martinsen, Karoline Hammer-

Larsen, Charlotte Hansson, Kristine Belsby, Ane Ingeborg Sandnæs (ansatt rep og referent) 

Meldt forfall:   

Nr Sak 
 

22/24 Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Styreleder takket for tilliten på årsmøte og ønsket nye styremedlemmer velkommen. 
 
Styreleder ønsker effektive styremøter, holde dem formelle. Konfidensielt. Tro på fysiske 
møter så langt som mulig. Tema rundt drift & adm bør foregå fysisk. Møter bør rullere 
rundt i regionene.  
 

Møteinnkalling sendt på epost med saksliste og sakspapirene   

 

Vedtak:  

Innkalling og saksliste godkjennes  

 

23/24 Protokoll fra styremøte 9 april 2024  

Forslag til protokoll fra styremøte lå vedlagt innkallingen. 

 

Vedtak:  

Protokoll fra 9 april 2024 godkjennes 

 

24/24 Styrets årshjul 
 
Hva skal være styrets hovedfokus i 2024-2025? Ny strategi er nettopp vedtatt. Denne må 
nå følges opp med de ulike tiltakene i de ulike handlingsplanene. Styret må også sammen 
med administrasjonen legge et løp for fornying av avtalene med kommunene som går ut 
31/12-2025. Her har styrerepresentantene fra kommunene et særlig ansvar opp egne 
kommuner og regioner man representerer.  
 
Forslag fra daglig leder er at man gjennom det neste halvåret sammen med spesielt 
representanter fra kommunene får til et felles saksfremlegg som kan fremlegges for 
politisk behandling innen 25 mai 2025, gjerne før. Styret må i juni 2025 legge et løp ut fra 
antall kommuner som er med videre.  
 
Det er kommet mange arbeidsoppgaver i tillegg siden sist man jobbet med avtalene. 
Herunder blant annet Destinasjonsledelse og Merket for Bærekraftig Reisemål.  
 
 

  



I den prosessen må man også se på hva slags org.form man skal ha videre. Gjøvik 
Kommune hadde ønske om endring for ca 1 år siden. Ta opp dialogen rundt dette for en 
avklaring med de andre kommunene.  
 
Innspillmøte til IFK ny reiselivsstrategi Kongsvinger- og Elverumsregionene tirsdag 10. 
september.  
 
Nye møtedatoer vedtatt: 
29/8 – Kick-off (Ringsaker)står som planlagt  
Styremøter: 
Onsdag 25/9 
Mandag 11/11 
Onsdag 11/12 
Onsdag 22/01 
Onsdag 26/03 
Årsmøte onsdag 30/04/25 
 
Styreleder ønsker innføring av digital signering av styreprotokoller. Daglig leder bes 
innhente tilbud på løsning.  
 
Vedtak:  
Fornying av avtaler er viktigste oppgaven dette året. Administrasjonen lager sak til styret 
på nye avtaler fra 2025 med kommunene, og holder styret oppdatert på dialogen med 
kommunene. Oppfølging av strategi blir fast punkt på agendaen i styremøtene.  
 

25/24 Status oppfølging av ny strategi 
Status andre søknader (Kongsvingerregionen, Interreg) 
 
Status ny web  
I henhold til ny strategi investerer man nå i en ny web plattform. Runar er prosjektleder 
for dette internt. Lansering høst 24. Meste av endringene skjer bak scenen, men også 
generelt utrykk vil endres noe. Flere må øke sin kompetanse på web internt. Lansering før 
julesesong.  
 
Status destinasjonsledelse 
Ønsker å få etablert regionale destinasjonsledelse. Ingvild Haraldsen er ansvarlig for å se 
på dette.  
Finnes ikke midler til dette, men vil påløpe visse kostnader. Se på mulige 
samarbeidspartnere.  Sparebankstiftelse i Hallingdal f.eks. Tiltak dukke opp i 
destinasjonsledelse som kan bli prosjekter 
Reisemålsledelse viktig poeng for å få midler far det offentlige. Utløsende for off. midler å 
ha en reisemålsledelse (ref NOU) 
 
Status nye prosjekter 
 
Interreg prosjekt ang sykkel er innvilget med et noe redusert tilsagn fra Innlandet 
Fylkeskommune. 
 
Ser på mulige mobilitets prosjekter knyttet til tiltaksplanen for Bærekraftsplanen. 
Deltar i dag i et par sykkelprosjekter samt togprosjektet Roa – Jevnaker – Hokksund. 

 



Styret ønsker at det utarbeides en matrise på prosjekter. Hvilke prosjekter skal vi lede og 
hvilke prosjekter skal vi delta i. 
 
 

 

Vedtak:  

Styret tar daglig leders rapport til orientering.  

 

Styret ønsker en matrise over hovedarbeidsoppgaver versus behov ved hvert styremøte – 

hvilke prosjekter leder og deltar vi i. 

 

Administrasjon utreder en plan for kravet om destinasjonsledelse ifbm Handlingsplanen i 

Merket for Bærekraftig Reisemål og, og lager sak til styret. 

 

 

26/24 Daglig leders rapport 
 
Daglig leder informerer om; 
 
Status Kongsvingerregionen 
Godt i gang med å få gjort Kongsvingerregionen synlig i våre kanaler. Får stadig flere 
medlemmer fra den regionen. Leverer søknad til Innovasjon Norge denne uken med tanke 
på Bærekraftig Reisemål i Kongsvingerregionen. 
 
Status medlemmer 
Stabilt med medlemmer som kommer inn og som melder seg ut. 
Naturlig økning med at man har fått med Kongsvingerregionen.  
 
 
Status ny rekruttering av digital innholdsprodusent 
Ny ansatt sept/okt – vil mest sannsynlig få hovedansvar for digitalt markedsarbeid. Heidi 
ønsker en mer ren regionkoordinator rolle for Gjøvikregionen.   Nytt org.kart lages og evt 
kompetanseheving for ansatte etter at man er i mål med hvem som gjør hva internt.  
 

Runde i kommunestyrene 

Administrasjonen har invitert seg til de ulike kommune for å holde orientering om strategi 

og merket for bærekraftarbeidet.  

 

Ny reiselivsstrategi for Innlandet Fylkeskommune 

Innlandet Fylkeskommune jobber med å få laget en reiselivsstrategi. Vi er koblet på i 

innspills-møtene som pågår nå før og etter sommerferien. Viktig arbeide å følge. 

 

 

Sykkel på Hadeland lansert 

Kart er produsert og distribuert. Invitert utenlandske turoperatører på besøk i september. 

Økonomisk bidrag fra Viken Fylkeskommune og Sparebankstiftelsene på Hadeland.  

 

Vedtak:  

Styret tar daglig leders rapport til orientering.  

 



27/24 Regnskapsrapport 

 

Stabil og sunn økonomi. Har hatt litt utfordringer knyttet til bytte av regnskapsbyrå men 
opplever at man nå er godt i gang med Frisikt. 
  
Styret er fornøyd med regnskapsrapporten men ønsker en matrise over 
prosjektregnskapene fremover.  
 
Vi har en del utestående blant medlemmer. Det jobbes aktivt med å få dette krevd inn.  
 
Styret ønsker en vurdering fra DL om noe det kan være knyttet risiko til fremover.  
Dersom høyrisiko slik at vi kan innføre tiltak så raskt som mulig. 
 
Trenger hovedpunkter – balansekonto over prosjekter.  
 

Vedtak:  

Styret tar regnskapsrapporten til orientering. 

  

Styret ønsker en overordnet resultatrapport måned for måned om resultat versus 

budsjett. 

Styret ønsker at administrasjon utarbeider en matrise hvor de ulike prosjektregnskapene 

fremkommer. 

 

 

28/24 Nytt fra kommunene/regionene – orientering fra kommunene  

De offentlige styrerepresentantene orienterer om aktuelle saker knyttet til reiseliv, kultur 

fra sin(e) kommuner som det er naturlig at Visit Øst-Norge bør vite om. Vi minner på 

viktigheten av at de kommunale representantene også har et regionalt ansvar og må 

holde dialogen med de andre kommunene også.  

 

Kristine Belsby – for Hadeland:  
Info fra Visit Øst-Norge punkt på ethvert IPR-møte. 
Gran er i gang med å søke seg til Akershus. Samle Hadeland i et fylke. Jevnaker sitter i to 
fylker. Hadelandsting 7. juni – operafest i Røykenvika. Lager amfi ut mot fjorden 18. juni 
nedenfor Kistefoss - Merkevika brygge. Omdømmeprosjekt i Jevnaker er i gang. Man ser 
på å etablere en Kulturklynge for festivaler.  
Møte mellom serveringssteder vedr lokal mat. Telthusgården. 70 deltagere. 
 
 
 
Lina-Maria Linge – For Ringerike:  
Kistefoss – nytt besøkssenter, innvilget tillatelse fra kommunen. Inngangen fra sørsiden. 
Klart august 2026. 
Flybussen – arbeid satt i gang for å få flybussen gjennomført til Hønefoss. 
Hønefossrevyen 25 år. 
I gang med Reisemålledelse. Utlyser arkitekturkonk bro ut til Petersøya. Tungt for 
reiselivet første halvår reiseliv. 
Prosjekt for å samle gårdeiere for å vise at det skjer noe i byen. Tiltak for å unngå 
tomme/grå butikklokaler. Byen skal se mer levende ut. Reiselivet er høyt oppe i 
kommunen. Informere fast om næringen i kommunen. Atttraktivitet, reiseliv et premiss 
hele veien 

 



 
 
Ove Gjesdal – For Ringsaker:  
Orienterer kommunedirektør hver uke. Sørger for flyt. Månedlig reiselivsmøte for å 
diskutere saker. Opplever å få nytt hotell i Ringsaker. Frichs åpner i Hamar viktig for 
reiselivet i kommunen. Rask saksbehandling. 
Juni viktig måned – Mjøsparken, kommunen arrangerer selv mye. Konsert. Parkourevent 
29 deltagerland. Medlemsmøte i slutten av juni. Varehandel kick off. Strategisk 
næringsplan vedtas snart, reiseliv er en av fem hovedsatsninger. 
 
Stine Røen – For Gjøvikregionen:  
Infoflyt – 5 kommuner hvorav 4 er med. Næringsutvikling møtes jevnlig, ber om ordet 
vedr reiseliv og ber de øvrige ta med info videre til sine kommuner. Ser hvordan man får 
informert det politiske. 
Helt På Jordet 24. august Lena 
Urbane blitt Spontane Totninger – tar sikte på 10 000 besøkende 
Strategisk Næringsplan behandles midten av juni – Synlighet & attraktivitet 
15 000 speidere  - lokale matrpodusenter/22. juni.  Dødsing på Gjøvik Fastlandet 
Viktig med arrangement for å tiltrekke oss merbesøk 
 
 
 
Arild Lande – For Elverum & Våler:  
Politiske – stor tilfredshet med at KR er med, spes mtp Finnskogen. Men, krevende er at 
Løten, Hamar m.fl. er uklart hvordan dette blir fremover. Ønsker en mer fremoverlent 
handling opp mot disse kommunene 
Luftsportsuke i Elverum på Starmoen juli 
Elvebris 5000 forhåndsolgt/Trafikkbane Gatebil 12-15000 deltagere 
Finnskogen – Opplev Kynna åpning 22. juni 
ANNO god klynge Næringsaktører, også reiseliv – investering i forsvaret fenger større 
investering p.t. Investering på Domkirkeodden 500 mill. Åpnes sommer 2026 – øker 
besøk med 6/70 000. 
170 arr i museene året gjennom. Økning 35 % all over. 
 
Tove Gulbrandsen – For Kongsvingerregionen:  
Glad for avvikling av VKR. 
Må bedre infoflyten fra oss til Kommunene.  
Hva mener vi om kraftbehovet og reiseliv? Skal VØN ha en mening knyttet til 
kraftbehovet og eventuell utbygginger? 
 
 

Vedtak:  

Styret tok orienteringen til etterretning.  

 

Styreleder og Daglig leder presiserer at styremedlemmene fra kommuner har et ansvar for 

å ta info tilbake til kommunene. 

 

 

 

 



29/24 Eventuelt 

 

Kommunikasjon av merket for Bærekraftig Reisemål viktig i alle kommuner og hos 

næringsaktører 

 

 

30/24 Styrets 15 minutter  

 

 

 
 

Torunn Aas Taralrud  Arne-Jørgen Skurdal 

Styreleder  Reiselivssjef 
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Oppsummering fra Ring 4-nettverkets medlemsmøte mandag 2. september 
2024 kl. 10-14 i Drammen rådhus 

Påmeldte:  

Adrian Tollefsen ordfører Øvre Eiker kommune 
Anette C. Elseth varaordfører Lillestrøm kommune 
Anne Johanne Enger spesialrådgiver KS 
Anne Kristine Normann fylkespolitiker Buskerud Sp 
Bengt Nøst Klemmetsen ordfører Ås kommune 
Bernt Iversen seniorrådgiver Buskerud fylkeskommune 
Bjarne Haslund fagsjef byrådsleders kontor Oslo kommune 
Børre Lien Hansen varaordfører Ullensaker kommune 
Cecilie Pind ordfører Nordre Follo kommune 
Christian Bendz ordfører Nannestad kommune 
Dag Aanesen daglig leder Drammensregionen IPR 
Erik Unaas sekretariatet Ring4 Indre Østfold kommune 
Erlend Larsen medlem transportkomiteen Stortinget 
Eva Næss Karlsen Fagsjef. areal og transport, klima og miljø Osloregionen IPR 
Gyda Grendstad fagdirektør Statens Vegvesen 
Hans Tollef Solberg kommunedir. Stab Jevnaker kommune 
Harald Tyrdal ordfører Lunner kommune 
Håvard Mageli samferdselsplanlegger Lillestrøm kommune 
Ingunn Foss  utbyggingsdirektør Statens Vegvesen 
Ingunn Granaasen daglig leder Hadelandsregionen IPR 
Jon Petter Arntzen sekretariatsleder Østlandssamarbeidet 
Kjartan Berland ordfører Lillestrøm kommune 
Kjell Arne Hermansen ordfører Drammen kommune 
Kjetil Kivle ordfører Lier kommune 
Knut Tønnes Steenersen fylkespolitiker Akershus Ap 
Lars Birger Salvesen gruppeleder Akershus KrF 
Lars Stenberg gruppeleder Drammen INP 

Lene Basma 
kommunalsjef for infrastruktur og 
samferdsel Drammen kommune 

Margrethe Prahl Reusch leder samferdelsutvalget Akershus fylkeskommune 
Martin Kaggestad daglig leder Modum næringsforening 
Morten Wold stortingsrepresentant Buskerud FrP 
Nick Harris Baxter areal- og transportplanlegger Ringerike kommune 
Ole Andre Myhrvold stortingsrepresentant Østfold Sp 

Richard Paulsen daglig leder 
Indre Østfold næringsutvikling 
AS 

Roy N. Wetterstad regionleder Norges Lastebileierforening 
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Rune Winum ordfører Nittedal kommune 
Saxe Frøshaug leder ring 4 - ordfører Indre Østfold kommune 
Sefrid Line Jacobsen fagdirektør Jernbanedirektoratet 
Sigbjørn Gjelsvik leder transportkomiteen Stortinget 
Sigbjørn Odden ordfører Frogn kommune 
Ståle Lien Hansen ordfører Ullensaker kommune 
Svein Skuseth  Fet næringsforening 
Tonje Enersen fylkestingsmedlem Buskerud Ap 
Tore Isaksen kommunedirektør Ringerike kommune 
Tore Opdal Hansen fylkesordfører Buskerud H 
Torstein Brandrud bo- og næringsrådgiver Lunner kommune 
Trond Arne Ingvoldstad rådgiver Modum kommune 
Trond Olsen seniorrådgiver Statens Vegvesen 
Ulf Erik Knudsen varaordfører Drammen kommune FrP 
Øyvind Daaland Lesjø fagleder strategi og bærekraft Lillestrøm kommune 

 

1. Ordfører Kjell Arne Hermansen ønsket velkommen til Drammen. Han hadde en 
presentasjon om kommunen i dag – fakta, utfordringer og satsinger. Drammen ønsker å være 
med ved alle treffpunkter for samferdsel. 

2. Saxe Frøshaug, ordfører i Indre Østfold kommune og leder av den politiske styringsgruppa i 
Ring 4-samarbeidet ønsket velkommen til medlemsmøtet og uttrykte tro på samarbeidet. 
Positivt å ha med fire stortingsrepresentanter. Saxe sa litt om samarbeidet som startet i 
Vikersund i 2019. En næringskonferanse hadde fokus på utviklingen av samferdsel rundt Oslo. 
Daværende fylkesrådmann i Buskerud tok kontakt med Indre Østfold kommune. Ring 4 
omfatter flere aspekter, herunder beredskap, miljø, trafikksikkerhet og næringstransport. 
Planer for noen prosjekter ligger inne i NTP 2025-2036 – andre vil ligge noe lenger fram i tid. 
Flere transportkorridorer går inn i Ring 4. Det er gledelig at Oslo kommune nå har gått inn i 
samarbeidet og ser viktigheten av dette. 

3. Anne Johanne Enger, KS, innledet om hva KS gjør på samferdselsområdet. KS har en spesiell 
posisjon overfor myndighetene. Her inngår fylkesordførerkollegiet. Det er faste møter med 
regjeringen i løpet av året. Politisk dialog mellom kommunesektoren og staten. KS har en raus 
FOU-ordning, og hun hadde flere eksempler. Etter regionreformen og overføring av 1650 
årsverk fra Statens vegvesen til fylkeskommunene fra 2020, har KS etablert 6 nettverk på 
seksjonsledernivå. Kommunenes dialog med fylkeskommunene er meget viktig. 

Spørsmålet om NTP er et egnet verktøy for prioritering besvarte hun med nei. Riksrevisjonen 
har påpekt det økende gapet mellom riks- og fylkesveinettet. Forhåpentligvis kan Statens 
vegvesen og fylkeskommunene samarbeide bedre om drift og vedlikehold. Hvis NTP skal bli en 
nasjonal plan, må Kommunal- og distriktsdepartementet og Klima- og Miljødepartementet 
komme med. Trist at det for andre gang er blitt en behandling av NTP i Stortinget uten et 
samlet vedtak. Veldig synd at det er så stor forskjell på ambisjoner og finansiering. 
Fylkesveiene er ikke fulgt opp, men de er tross alt gitt mer fokus. Synd at kollektivtrafikken 
ikke er omtalt utenom de største byområdene. KS formidler til staten at kommunal deflator 
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(den indeksen som benyttes ved den årlige prisomregningen) ikke dekker kostnadsutviklingen 
på fylkesveiene. 

4. Sigbjørn Gjelsvik, leder for transport- og kommunikasjonskomiteen på Stortinget (SP, Sogn 
og Fjordane). Gjelsvik mente det var klokt å etablere Ring 4-samarbeidet. Eksempelvis blir 
Glommakryssingen satt inn i en større helhet. Viktig å jobbe strategisk og sikre et godt 
fundament for prioriteringene. Gjelsvik mente at «strikken var strukket for langt» i Nasjonal 
transportplan 2022-2033. Likevel legges det i NTP 2025-2036 opp til en økning til jernbane på 
50 pst. sammenlignet med statsbudsjettet for 2024. Økt vektlegging av drift og vedlikehold. 
Noen prosjekter må sees i et lengre perspektiv enn NTP-perioden. NTP må gi forutsigbarhet. 

Det ble stilt spørsmål ved fv. 120 vs. rv. 22. Saxe Frøshaug viste til anbefalinger om rv. 22. Det 
må arbeides videre med å utvikle veiene. 

5. Erlend Larsen, stortingsrepresentant (H, Vestfold), mente at etatene gjør et stort arbeid 
som politikerne må respektere. NTP har en verdi selv om det ikke ble en enhetlig behandling i 
Stortinget. 6 partier gikk sammen om noen viktige punkter/prosjekter, bl.a. Fellesprosjektet 
Ringeriksbanen og E16. Høyre var kritisk til at prosjekter med godkjent reguleringsplan ble 
plassert i utviklingsporteføljen (dvs. utenfor 12-års-perioden). I etatene må det være en 
forventning om kommende bevilgninger utover ett år. At et prosjekt har vært med i NTP 
tidligere er et argument for å prioritere det på nytt. Ved et evt. regjeringsskifte vil den 
borgerlige regjeringen gå inn for de seks punktene. Hvis mulig bør det bygges mer 
sammenhengende. 

6. Tore Opdal Hansen, fylkesordfører (H, Buskerud) tok utgangspunkt i hvordan en kommune 
og fylkeskommune opplever NTP-prosessene som er Lange prosesser. Viktig å få med politisk 
representasjon fra fylkeskommunene i Ring 4-samarbeidet. Fylkeskommunene samarbeider 
godt i Østlandssamarbeidet der samferdsel er viktig. Vi har ikke stort fokus på Ring 4 i vårt 
område. I Buskerud er det Fellesprosjektet Ringeriksbanen og E16 som er høyeste prioritet. Ut 
fra trafikksituasjonen i Oslo og forventet utvikling kommer Ring 4 til å bli enda viktigere. 

7. Jon Petter Arntzen, Østlandssamarbeidet, påpekte at fylkeskommunene er viktige på 
samferdselsområdet. Østlandssamarbeidet ble etablert i 1993. Pr. i dag deltar 7 
fylkeskommuner, men Oslo er på vei ut. InterCity er det prosjektet Østlandssamarbeidet har 
arbeidet med lengst. Arntzen gikk gjennom organiseringen av ØS som er et interkommunalt 
politisk råd og en konsensusorganisasjon. De har et pågående strategiprosjekt for samferdsel. 
Felles innspill til NTP 2025-2036. Det ble avholdt politiske møter med 
Samferdselsdepartementet og Stortinget både før og etter framleggelsen av NTP. Ring 4 har 
ikke være behandlet politisk i ØS. Innenfor ØS er Ring 4  mest relevant for Akershus, Buskerud 
og Østfold, men Ring er en viktig del av infrastrukturen på (hele) Østlandet. 

8. Gyda Grendstad, Statens vegvesen Vegdirektoratet, orienterte først om overordnede 
utredninger som bakgrunn for NTP. Ambisjonen om overføring av godstransport til jernbane 
er nå redusert. Samferdselsdepartementet skal gjennomføre en kollektivstudie i samarbeid 
med fylkeskommunene og i samråd med Statens vegvesen. På flere utbyggingsprosjekter er 
det synergier ved felles utbygging vei/jernbane. Areal er løftet mye mer i NTP 2025-2036 enn 
tidligere. Veiprosjektene i NTP er over 1 mrd. kr. Fortsatt porteføljestyring med første 
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porteføljeforslag i mai 2025. Modenhet/planstatus og lokal tilslutning til bompenger er viktig 
for prioriteringene. 

Statens vegvesen arbeider nå med en gjennomføringsplan som legges fram i februar 2025. 
Denne blir fortsatt nettbasert. På spørsmål svarte Grendstad at hun håper planen blir lettere 
tilgjengelig enn sist. Så gikk hun gjennom aktuelle/prioriterte prosjekter langs Ring 4, både 
over og under 1 mrd. kr. 

9. Saxe Frøshaug avsluttet møtet. Han er ikke blitt svekket i troen på konseptet Ring 4 som vil 
avlaste Oslo. Vi må jobbe kontinuerlig og holde prosjektene «varme». Lokal tilslutning er 
nødvendig. Vi må melde oss på høringen i Stortingets transport- og kommunikasjonskomite 
om statsbudsjettet for 2025 som skal holdes 23. og 24. oktober. Saxe rettet en takk til alle 
som har bidratt ved dagens arrangement.  

Etter flere av innleggene var det spørsmål og diskusjon, særlig om satsinger/prioriteringer i 
NTP m.m. 

 

 

  



 
 
 

Dato: 27.06.2024 

      
Saksansvarlig: Målfrid Baik 
E-post: malfrid.baik@byr.oslo.kommune.no 

 
Utkast til referat fra styremøte i Osloregionen, 26.04.2024 

   
TILSTEDE:  
Byrådsleder Eirik Lae Solberg, Oslo kommune 
Ordfører Elin Såheim Bjørkli, Kongsvingerregionen 
Ordfører Lene Conradi, Asker og Bærum regionråd 
Ordfører Bengt Nøst-Klemmetsen, Folloregionen   
Ordfører Ståle Lien Hansen, Gardermoregionen 
Ordfører Line Spiten, Kongsbergregionen 
Ordfører Tom Anders Ludvigsen, Mosseregionen og Folloregionen 
Ordfører Roger Evjen, Samarbeidsrådet for Nedre Romerike   
Varaordfører Linn Laupsa, Søndre Østfold regionråd  
Ordfører Karoline Fjeldstad, Indre Østfold Regionråd (vara for Ordfører Saxe Frøshaug 
Ordfører Runar Johansen, Ringeriksregionen og Hadelandsregionen (vara for ordfører Morten Lafton) 

  

  
  

 
FORFALL:  
Ordfører Alf Johan Svele, Vestfoldkommuner   
Ordfører Kjell Arne Hermansen, Drammensregionen  
Ordfører Ola Tore Dokken, Gjøvikregionen   
Ordfører Harald Tyrdal, Regionrådet for Hadeland   
Ordfører Kai Ove Berg, Hamarregionen   

 
 
Dessuten møtte:  
Bjarne Haslund (Oslo kommune), Dag Aanensen (Drammensregionen), Erik Mogens Unaas (Indre Østfold 
Regionråd), Inger Kammerud (Ringeriksregionen), Ingunn Granaasen (Hadelandsregionen), Jon Eivind Svagård, 
(Kongsbergregionen), Martin Hafsahl (Asker kommune), Nina Mosseby (Samarbeidsrådet for Nedre Romerike), 
Trine Knobel (Gardermoregionen) 
 
Fra sekretariatet: Målfrid Baik, Eva Næss Karlsen, Eivin Winsvold, Karoline Holmstrøm Ulateig 
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Sakskart, styremøte 24. juni 2024            

 
Sak 28/24  Godkjenning av innkalling   

Innkalling ble utsendt pr. e-post  
  

Vedtak:  
Innkalling til styremøte den 24. juni godkjennes.  
Styret ber om at møtereferat fra den administrative koordineringsgruppen vedlegges  
innkalling til styrets møter. 

  
  
Sak 29/24  Godkjenning av referat fra styremøte 26. april 2024 

Utkast til referat fra styremøtet 26. april 2024 ble sendt alle medlemmer 8. mars.  
  

Vedtak:  
Referat fra styremøtet 26. april godkjennes.  
 

 
Sak 30/24 Orientering om fremtidig togtilbud på Østlandet og om integrering av flytogets ruter i et 

nytt regiontog, ved konserndirektør marked og kommunikasjon Marius Holm, VY 
 Konserndirektør Marius Holm og Ulf Erik Bakke presenterte ambisjoner for flytog og flere tog på 

Østlandet i 2025 basert på både utfordringer og muligheter.  
  

Vedtak 
 Styret takker VY for informasjon om fremtidig togtilbud på Østlandet. 

Saken tas til orientering. 
 
 
Sak 31/24 Høringsuttalelse fra Osloregionen om NOU 2024:2 I samspill med naturen – naturrisiko 

for næringer, sektorer og samfunn i Norge 
Saksfremlegg var vedlagt.   

 
Klima- og miljødepartementet har sendt på høring Naturrisikoutvalgets NOU 2024:2 I samspill 
med naturen – naturrisiko for næringer, sektorer og samfunn i Norge. Flere av 
høringsmomentene er sammenfallende med høringssvar til Klimautvalgets utredning, behandlet 
i styremøte 16. februar (Sak 02-24). Utkast til høringssvar ble behandlet i møte i 
interessepolitisk utvalg den 12. juni. 
 

 
Vedtak:  
Styret i Osloregionen IPR gir høringssvar i samsvar med vedlagte utkast.   
 

 
Sak 32/24 Høringsuttalelse fra Osloregionen om forslag til nye statlige planretningslinjer for 

arealbruk og mobilitet 
 Saksfremlegg var vedlagt. 

 
Kommunal- og distriktsdepartementet har sendt forslag til nye statlige planretningslinjer (SPR) 
for arealbruk og mobilitet på høring. De nye planretningslinjene erstatter dagens SPR for 
samordnet bolig-, areal- og transportplanlegging. Osloregionen IPR har fått utsatt høringsfrist til 
26. juni 2024. Utkast til høringssvar ble behandlet i møte i interessepolitisk utvalg den 12. juni. 
 
I tillegg til en liten språklig rettelse ble styret enige om følgende endring av innstilling til 
høringsuttalelse fra interessepolitisk utvalg: 
 
- Nytt avsnitt om kap. 4: 

«Det foreslås differensiering mellom kommuner med ulikt press på utbygging, med 
kapittel 4 for regioner med større byer (rød sone) og kapittel 5 mindre tettsteder og 
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spredtbygde strøk (gul sone). Osloregionen IPR er enig i det er behov for mulighet for 
differensiering. Det er viktig å ha handlingsrom for regionale og lokale tilpasninger. Det 
bør vurderes en grundigere gjennomgang av inndelingen og konsekvenser av denne i 
henholdsvis storbyområder og mindre tettsteder og spredtbebygde strøk. Vi viser i den 
forbindelse til Samordnet areal- og transportstrategi for Osloregionen, med mål om en 
flerkjernet region, dvs at det skal skapes sterke sentra for verdiskaping i ulike deler av 
regionen. For å lykkes med dette er det ønskelig å konsentrere veksten til byer og 
tettsteder, og lokalisere viktige private og offentlige funksjoner til disse» 

    
 
   Vedtak:  

Styret i Osloregionen IPR gir høringssvar i samsvar med vedlagte utkast med de endringer som 
fremkom under møtet.   

 
 

Sak 33/24 Høringsuttalelse fra Osloregionen om reviderte planretningslinjer for klima og energi  
  Saksfremlegg var vedlagt.  
 

Kommunal- og distriktsdepartementet har sendt forslag til reviderte statlige planretningslinjer for 
klima og energi på høring. Miljødirektoratet samler og oppsummerer høringsinnspillene. 
Osloregionen IPR har fått utsatt høringsfrist 26. juni 2024. Utkast til høringssvar ble behandlet i 
møte i interessepolitisk utvalg den 12. juni. 
 
Under møtet ble det vist til en språklig rettelse i siste setning av uttalelsen. 
 
 
 Vedtak:  
Styret i Osloregionen IPR gir høringssvar i samsvar med vedlagte utkast. 
 

 
Sak 34/24 Dagsorden for møtet i representantskapet den 29. august 2024 
  Vedlagt var forslag til dagsorden for møtet i representantskapet den 29. august 2024 
 

Møtet i representantskapet gjennomføres før BEST-konferansen i Oslo Rådhus, kl 09:00-10:00. 
Det legges opp til et gruppebilde av deltagende ordførere i representantskapsmøte, direkte etter 
møtet kl 10:00. BEST-konferansen starter med registrering kl 10:30 og programstart kl 11:00. 

 
 
  Vedtak: 
  Styret slutter seg til dagsorden for møtet i representantskapet den 29. august 2024. 
 
 
Sak 35/24 Endring av samarbeidsavtalen for Osloregionen IPR 
 Vedlagt var høringsbrev med forslag til endringer i samarbeidsavtalen samt forslag til endringer i 

samarbeidsavtalen, på høring mai 2024.    
 

Det vises til Samarbeidsavtale for Osloregionen IPR som medlemmene sluttet seg til i 
forbindelse med omdanningen av Osloregionen til interkommunalt politisk råd i oktober 2020. I 
henhold til Samarbeidsavtalen § 10 Endring av samarbeidsavtalen, andre ledd kan 
representantskapet vedta endringer med minst 2/3 av de avgitte stemmene. Det vises også til 
kommunelovens § 18-4, fjerde ledd. Forslag til endringer av samarbeidsavtalens § 4 
Representantskapet og § 5 Styret ble sendt på høring til alle medlemmer i brev av 6. mai 2024, 
se vedlegg. Det har kommet inn 4 høringssvar som alle gir sin tilslutning til endringsforslagene. 
 
 
Innstilling til representantskapet:  
Representantskapet slutter seg til forslag til endringer i Samarbeidsavtale for Osloregionen IPR. 
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Sak 36/24 Revidert budsjett 2024   
Vedlegg  Forslag til revidert budsjett var vedlagt. 
 

 
  Innstilling til representantskapet 
  Revidert budsjett for 2024 godkjennes 
   
 
Sak 37/24 Fastsettelse av medlemskontingent for 2025 
  Forslag til medlemskontingent for 2025 var vedlagt.  
 

Styreleder er i kontakt med fylkeskommuner angående mulig medlemskap. I påvente av den  
pågående prosessen med fylkeskommunene og at administrasjonen legger fram vurdering av  
konsekvenser for å ikke øke kontingenten med 10 øre i 2025, justeres ikke kontingenten fra 
2024. 

 
 

  Innstilling til representantskapet 
  Medlemskontingent på kr. 3,00 pr innbygger i Osloregionen beholdes for 2025. 
 
   
 
Sak 38/24 Strategiske føringer for Osloregionen IPR 2025-2028 
Vedlegg  Vedlagt var saksfremlegg og dokumentet strategiske føringer for Osloregionen IPR 2025-2028 

med innarbeidelse av endringer (ved spor endring) som Interessepolitisk utvalg tilsluttet.  
Høringsuttalelsene er vedlagt. 

  
 Den 12. juni behandlet Interessepolitisk utvalg saken med høringsinnspill som sekretariatet 

hadde mottatt innen den 6. juni for å kunne presentere uttalelsene med anbefalinger overfor 
utvalget. Høringsuttalelser som er mottatt senere legges i samme lenke som møteinnkallelsen til 
styremøtet. 

    
 

Innstilling til representantskapet:  
Styret slutter seg til «Strategiske føringer for Osloregion IPR 2025-2028». 

 
 
 
Sak 39/24 Suppleringsvalg til styret 
   

 Ordfører i Øvre Eiker kommune Adrian Tollefsen ble valgt som ny leder av 
Drammensregionen IPR i januar 2024 med ordfører i Lier kommune Kjetil Kivle som nestleder. 
 
Drammensregionen IPR ber om at representantskapet den 29. august d.å. avholder et 
suppleringsvalg til styret der Adrian Tollefsen velges som medlem med Kjetil Kivle som  
vara.   

 
 Innstilling til representantskapet: 
Adrian Tollefsen velges som medlem og Kjetil Kivle som varamedlem i Osloregionens styre for 
Drammensregionen. 
 
 

 
Orienteringssaker 

 
Sak 40/24  Orientering fra styrets medlemmer om aktuelle saker i regionen  
  Av tidshensyn ble saken tatt til slutt. 
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Kongsvingerregionen IPR: 
o Stort fokus på kraft med blant annet utarbeidelse av regional kraftstrategi. 

 
Asker og Bærum: 

o Utfordrende økonomisk situasjon som følge av endringer i kommunenes 
inntektssystem 

o Svært bekymret over køsituasjonen grunnet stenging av ring 1 i Oslo. 
 

Gardermoregionen IPR 
o Stort behov for kompetent arbeidskraft i årene framover. Det er derfor etablert 

flere nye studietilbud i Gardermoregionen  
o Ullensaker kommune har etablert studiesenteret Gardermoakademiet, som skal 

tilby høyere utdanning i byen.  
▪ Det er inngått avtale med Høyskolen Kristiania 
▪ Fra høsten av vil de første studentene være i gang på Jessheim. 

o OsloMet har inngått intensjonsavtale med Ullensaker kommune om å bli 
universitetskommune 

o Det er også flere fagskoletilbud i regionen, blant annet Hurdal, som tilbyr høyere 
yrkesfaglig utdanning 

 
  Forslag til vedtak: 
  Saken tas til orientering 
 
 
Sak 41/24 Rapport fra interessepolitisk utvalg 

Leder av interessepolitisk utvalg viste til saker som er meldt inn til styrebehandling.  

 
Forslag til vedtak:  
Saken tas til orientering  

 
 
Sak 42/24 Status – dialog med fylkeskommunene 
 Styreleder orienterte styret om dialog og prosess med fylkeskommuner. 

 
På møtet kom det forslag om at styreleder sender en sommerhilsen til  
fylkeskommunene som viser at de er velkommen tilbake som medlemmer i Osloregionen. 

 
Vedtak:  
Styret gir styreleder fullmakt til å sende en sommerhilsen til fylkeskommunene som viser at de 
er velkommen tilbake til Osloregionen som medlemmer. 
 
 

 
Sak 43/24 Orientering fra sekretariatet 
 
  Sekretariatet informerte kort om: 
 

▪ Søknad til Oslofjord-prosjekt 
▪ Søknad til Interreg-prosjekt 
▪ Osloregionens NTP-arbeid, mai-juni 
▪ Arrangementer: 

• Kongsberg Agenda, 21. juni 

• Arendalsuken, 13. august 

• BEST-konferansen, 29. august 

• Kick-off EU-prosjektet SEADITO (Oslofjorden), 18. september 
▪ Oppstart KI-satsing  
▪ Etablering av kraftgruppe 
▪ Bemanningssituasjon i Osloregionen 
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Sak 44/24  Eventuelt  
  Styret endret dato for årets siste styremøte til den 9. desember, kl 10-12, Teams. 
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